

• Stenløse - Veksø Menighedsråd

Referat af **Ordinært menighedsrådsmøde** Torsdag den 24. april kl. 19.00 i Stenløse Sognegård

Mødedeltagere: Mette (MR), Michael (MR), Christian (MR), Heidi (MR), Poul (MR), Peter (MR), Kirsten J (MR), Kirsten N (MR), Susan (Kordegne), Pia (Kirkegårdsleder), Jes (Præst), Stine Helene (Præst), Anders (Præst), Steen (MR), Flemming (Formand), Susanne (MR), Helle (MR), Marianne I. (MR)

Afbud: Eskild (Provst), Therese (Næstformand)

Punkt	Omhandlende	Beslutning/referat
1	Godkendelse af dagsordenen	Dagsorden godkendes.
2	Orientering fra formanden	Formanden oplyser, at Provstiudvalget har lavet et medlemskab for by, park og Landskab, hvor man kan hente informationer særligt om kirkegårde og kirkegårdsdrift. Alle, som er i Frederikssund Provsti kan få adgang ved at henvende sig til Provstisekretæren. Som medlem af MR skriver man direkte til provstisekretæren, hvis man ønsker at få adgang. Vores biskop lægger op til, at vi kan arbejde med en testperiode ift. de tre forslag som dåbskommissionen er kommet med ift. dåbsritualet. Det foreslås, at vores præster sætter sig sammen og taler om dåbskommissionens udspil, og kommer tilbage på juni mødet og orienterer MR om deres drøftelse.

		Testperioden løber fra 1. april 2025 til og med den 31. december 2025. Biskoppen opfordrer desuden til at imødekomme de borgere, der har særlige ønsker til Vielser i det fri. Fra biskoppen oplyses det desuden, at der lægger en masse materialer på Stiftets hjemmeside, som vi kan lade os inspirere os af ift. Vielser i det fri. Der er fokus på dåb i vores stift. På Provstiets forårsmøde i går var der også et punkt på dagsordenen, omkring dåb. De anbefalinger, som kom frem på dette møde er faktisk, noget vi allerede gør i vores sogn.
3	Orientering fra præsterne Herunder beslutningspunkt udsendt som bilag	Anders: Udflugt til KBH med konfirmanderne er afviklet. Det var en god tur. Næste samtalesalon den 1. maj 2025 er med Victor Greve (feltpræst). Jes: Musikgudstjeneste i fredags i Veksø Kirke, hvor der blev spillet nyere salmer. Der var 19 i kirke denne dag. Stine Helene: Har d.d. holdt afslutning med sine konfirmander, hvor Victor Greve (feltpræst) har holdt andagt for dem, bl.a. om tilgivelse, som var han ude i felten. Han har desuden fortalt om sin virkelighed, herunder; Hvem er hans menighed og hans måde at være præst på. DropIn dåb er afholdt den 29. marts 2025 med 9 dåb. Det var en stor succes. Vi gør det igen til næste år.

		Ønske/overvejelser om et Tumlinge dropin dåb med fokus på 1 til 4-årige – det skal først være til næste år. Beslutningspunkt: For: Michael, Mette, Stine Helene, Heidi, Jes Imod: Christian, Peter, Poul, Kirsten J, Helle, Susanne, Steen, Marianne, Flemming Undlader at stemme: Kisten N, Anders Beslutningspunkt bortfalder
4	Orientering fra personalerepræsentanten	Intet nyt
5	Orientering fra udvalg:	
	KKU Stenløse: Veksø:	Stenløse: Aktuelt arbejdes der på skiltene, og I dag er det drøftet, om vi kan få to nye informationsskabe, så alle praktiske informationer kan samles på to centrale punkter, hvor al info tilgår. Veksø: Indstilling om nye vedtægter fremgår på andet punkt på dagsordenen
	Kirkeværger	Veksø: Problemer med hundeluftere der ikke rydder op efter hundens efterladenskaber Stenløse: Problemer med hundeluftere, der ikke rydder op efter hundens efterladenskaber
	Præstegårdsudvalg	Byggeprojektet er i fuld gang i Veksø.

	Kasserer	Ingen bemærkninger
	Kontaktperson	Ingen bemærkninger
	Øvrige udvalg:	Kunstudvalget: Der vil være en ny fernisering den 18. maj 2025. Udstillingen lige nu tages ned lige inden den 18. maj 2025. Der er stadig plads til at være en del af kunstudvalget, hvis man har lyst til det.
6	Oplæg til forenkling af menighedsrådsarbejdet, bilag vedlagt, drøftes på et efterfølgende møde.	Oplægget er udsendt til MR orientering. Rapporten er vigtig, og det må forventes, at den kommer i høring, hvorfor vi skal sætte tid af, til at drøfte den. Noget af det, der fylder i rapporten, er præstegårdene, herunder om Provstiet skal varetage driften heraf og i hvilket omfang. Til næste møde kommer Marianne med et bud på, hvordan vi kan arbejde med rapporten.
7	Nedsættelse af udvalg til opdatering af regulativ for brug af menighedsrådets huse i Veksø og Stenløse.	Udvalget skal arbejde med en opdatering af vores regulativ for eksternt brug af vores sognegård i Stenløse og Sognehus i Veksø. Udvalget bliver: Kirsten J (Forperson), Susanne, Steen, Stine Helene, Susan
8	Nedsættelse af udvalg til opdatering af flag- og ringe regulativer ved begge kirker.	Udvalget bliver: Susan, Kirsten N og Peter.
9	Indstilling fra PR-udvalget, om indgåelse af samarbejde med en privat konsulent til	Beslutning: Indstilling fra PR-udvalget godkendes.

	opdatering og vedligeholdelse af, egne SoMe medier, samt øvrig ekstern kommunikation. Bilag vedlagt.	
10	Indstillinger fra aktivitetsudvalget, bilag vedlagt.	Udsættes til næste MR møde.
11	Indstilling om igangsættelse af projekt for ny belægning omkring Veksø sognehus. Bilag vedlagt.	Indstilling godkendes.
12	Indstilling fra Veksø KGU, om revideret vedtægt for Veksø kirkegård. Bilag vedlagt	Indstilling godkendes.
13	Indkaldelse af medhjælp til: • Konfirmandvagter i begge kirker 3. maj + 10. maj + 29. maj • Sommer koncert i Stenløse præstegårdshave 22. juni • Musik gudstjeneste og koncert på Assistent kirkegården den 31. august	Konfirmandvagter: 3. maj kl. 11.00 og frem: Heidi, Marianne i Stenløse – I Veksø findes der alternativ løsning. 10. maj kl. 11.00 og frem: Heidi, Marianne i Stenløse – I Veksø findes der alternativ løsning. 29. maj kl. 9.00 og frem: Heidi i Stenløse Udendørs Sommer Gudstjeneste og koncert den 22. juni – der er brug for hjælp fra om formiddagen (fra ca. kl. 10.00, hvor der skal rettes til/gøres klar. Gudstjenesten starter kl. 14.00: Flemming, Heidi, Kirsten N, Michael

		Musik gudstjeneste og koncert på Assistent Kirkegården den 31. august. Der er brug for hjælp fra kl. 10.00: Heidi, Kirsten N, Flemming, Susanne, Helle.
14	Nedsættelse af udvalg til nærmere gennemgang af sogneanalysen, for eventuelle anbefalinger til menighedsrådet. Forslag: PR udvalget + evt. øvrige interesserede	Udvalget bliver: Flemming, Helle, Susanne, Heidi.
15	Drøftelse om evt. ferielukning i juli og december måned af Alsang i Stenløse Sognegård.	Kontaktperson og formand har drøftet om det er nødvendigt at holde ferielukket i juli og december måned af Alsang, da der fx er ferieafvikling i juli og krybespil i december. Derfor er der pres vores ressourcer i de to måneder. Drøftelse: Der er 4 tilhørere tilstede og under dette punkt inddrages deres perspektiver. De foreslår blandt andet, at det kunne være frivillige kræfter, der tager sig af køkkentjansen i hvert fald i juli måned. Kunne det flyttes en time frem? /Kunne man i det hele taget drøfte tidspunktet? Kunne det evt. flyttes fra torsdag til tirsdag i fx december 2025? Alsang er vellykket i vores sogn, og derfor burde der findes løsninger i stedet for at afvikle. På baggrund af drøftelsen aftales det, at drøftelsen tages op igen, og hvor fokus skal være på hele Sognegårdens

		aktiviteter/arrangementer. Hvis der skal være skift af dage, så involveres Alsanggruppen. Udvalg, der ser på anvendelsen af sognenes huse ift. de interne aktiviteter: Susanne, Steen, Stine Helene (Forperson), Susan, Kirsten J.
16	Drøftelse om installation af video overvågning ved Stenløse kirke og kirkegård Drøftelse om installation af alarm i Stenløse kirke og sognegård. Bilag vedlagt	Vi undlader at sætte videokameraer op. Hvad angår alarm i sognegården og Kirke (Stenløse) tages det op igen.
17	Eventuelt	Ingen bemærkninger

Referat ved Marianne I.